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Lühidalt

• 29 erinevat mittetulun-
dusühingut, seltsingut ja era-
isikut esitasid Järva valla mit-
tetulundusliku tegevuse pro-
jektitoetuse teise vooru 1. sep-
tembriks 37 projektitaotlust. 
Projektitoetusena soovitakse 
saada kokku 52 335 eurot, 
oma- ja kaasfi nantseeringuna 
ollakse valmis panustama 75 
000 eurot. Teises taotlusvoo-
rus jagatakse veidi enam kui 
20 000 eurot. Hindamisko-
misjoni ettepanekust lähtudes 
teeb vallavalitsus oma otsuse 
raha jagamise kohta ilmselt 
septembri lõpuks.

• Teist aastat järjest võttis 
Koigi mõisa moosikonkursi 
võidu Põltsamaal elav Elve 
Žukovitš, kelle võidumoos 
kandis nime Sügis Tšilliga. 
Peaauhinnaks oli salongiõhtu 
Tikupoisis koos kolmekäigu-
lise õhtusöögi ja ansambliga 
Dagö.

Teise koha pälvis samuti 
tema moos Nostalgia, mis on 
keetja sõnul täiesti tüüpiline 
tikrimoos vähese mündiga, 
maitseks veidi mett ja üks sid-
runike, et hapet lisada. 

Kolmanda koha võitis ehe 
pannkoogimoos, mille päev 
varem, Koigi kooli vanava-
nemate päeval keetis õuntest 
ja punastest sõstardest kokku 
Rosanna Rõlkov koos vanaisa 
Lembituga.

Lastežüriisse kuuluvad 
Mirell Lees Koigist ja Lukas 
Teas Imaverest hindasid oma 
lemmikuks õuna-kaneeli 
moosi, mis meenutas lastele 
maale vanaema juurde mine-
kut. Selle moosi keetis Maarja 
Koivuoja.

• Riigihanke Järva-Jaa-
ni gümnaasiumi tehnoloo-
giaklassi renoveerimiseks ja 
seadmete soetamiseks võitis 
Vekmari OÜ. Ettevõtmine lä-
heb maksma 224 798,34 eurot 
koos käibemaksuga. Eelarves 
on selleks tööks 220 000 eu-
rot, vahe ehk 4798,34 eurot 
kaetakse reservfondist.

ARNIKA TEGELMANN

25. septembril saab 
teoks juba kolmas 
maal elamise päev, 
Järva vald liitus päeva 
tegemistega esimest 
korda.

Järva valla arenduse peaspet-
sialisti Triin Tippi sõnul tulid 
kogukonnad mõttega maal ela-
mise päeval osaleda kohe kaasa. 
„Pöördusime otse seitsme kogu-
konna poole, neist viis on pun-
dis,“ ütles Tippi. „Tänavu osaleb 
22 valda ja meie peame ka kaar-
dil olema, sest see on võimalus 
meil endil lisaks tänavu juba 
toimunud kirikutepäevale ja 
muuseumiteele sügisperioodil 
veel koos midagi lahedat teha.“

Tippi rõhutas, et maal ela-
mise päev ongi mõeldud eel-
kõige kohalikule kogukonnale. 
„Oleme seda mõelnud nii, et 
Imavere inimene läheb vaata-
ma, mida põnevat Järva-Jaanis 
tehakse ja Albu inimene uudis-
tab, mis Imaveres toimub – see 
on iseendaga tutvumise üritus. 
Näitame, et meil endal on siin 
tore olla ja kui meil endal on 
hea, tahavad siia tulla ka teised.“

Külalisi oodatakse ka. „Tean, 
et Kareda piirkonnas kogutak-
se infot vabade elamispindade 
kohta,“ ütles Tippi ja lisas, et 
kõik kogukonnad on teinud üli-
laheda programmi alates roni-
misest Järva-Peetri kiriku torni 
ja seiklusmängust Koerus, lõpe-
tades sügisturuga Järva-Madisel 
ja bussituuriga Järva-Jaani muu-
seumiteel, lisaks sõidab ringi 
valla raamatukogubuss.

Koeru seiklusmängu üks 
korraldaja Kirsika Ilmjärv üt-
les, et mängu ühisstart antakse 
kell 10.30 Koeru üksikkompanii 
kodu juurest Põllu tn 28. End 
mängule registreerida saab Koe-
ru kogukonnalehe lingil, võist-
konnas on kolm kuni viis liiget. 
„Mäng toimub alevikus, kõik 
saavad endale kaardi. Võistkon-
dadel tuleb kahe ja poole tunni 

jooksul võimalikult palju kont-
rollpunkte läbida. Igas punktis 
võivad nad saada kogemuse 
võrra rikkamaks, panna proo-
vile oma teadmised ja meeskon-
natööoskused,“ selgitas Ilmjärv. 

Korraldajate kambas ja kont-
rollpunktides on Ilmjärve sõnul 
MTÜ-d jahimeestest kuni hari-
dus- ja kultuuriseltsini, kaitse-
liitlased, päästjad, politseinikud, 
lasteaed, raamatukogu, aga ka 
segakoor.

Seiklusmängu raja läbimi-
sega saavad hakkama ka need, 
kes pole kunagi varem Koerus 
käinud. „Mäng annabki hea üle-
vaate, milline Koeru kogukond 
on, ka sellele, kes siin juba elab, 
aga pole jõudnud veel olukor-
rast lähtuvalt mõne huvigrupi 
või MTÜ-ga liituda,“ julgustas 
Ilmjärv osalema ja mõnusat 
sügispäeva nautima. „Mäng 
toimub värskes õhus ja lõpeb 
kell 13 stardipaigas, kus sööme 
suppi ja jagame auhindu – need 
on meil priimad. Järva vald toe-
tab ka.“

Imavere rahvamaja ootab 
kohvi jooma juba hommikul 
kell 10. „Kõik, kes plaanivad 
minna Tikupoisi sügislaadale, 
on enne seda oodatud meile 
hommikukohvile. Kohvi kõr-
vale pakume ainult meie kandile 
omast väga head kringlit – seda 
oskab praegu valmistada ainult 
Ada Nõmmküla, retsept on pä-
rit kunagiselt koduloouurijalt ja 
kultuurielu eestvedajalt Aino 
Kärdilt,“ rääkis Imavere rahva-
maja juht Õnnela Lees. „Mõt-
leme koos, miks on maal hea 
elada. Selgitame, mis on Ima-
vere kandi eripärad – tegemist 
on ju ikkagi tööstuspiirkonnaga. 
Elavat muusikat pakume ka.“  

Päeva kohta saab teavet maa-
lelamisepaev.ee ja alla tasub laa-
dida Navicupi mobiilirakendus.

Maal elamise päeval õpime end tundma
25. septembril, maal elamise päeval tutvustame oktoobris 
liikuma hakkava Järva valla raamatukogubussi marsruuti. 
Kõigil on võimalus kaasa rääkida ja ettepanekuid teha.
Kell 11.00–12.30 Koeru üksikkompanii kodu juures
Kell 12.45–13.45 Järva-Jaani kultuurimaja juures
Kell 14.00–15.00 Kareda rahvamaja juures

Üks maal elamise päeva tippsündmusi on Järva-Jaani kinomuuseumi 15. sünnipäev, 
muuseumi on kõik need aastad vedanud Vello Kolnes.
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Häirekeskus aitab oktoobris 
toimuvatel valimistel esimest 
korda valijate küsimustele vas-
tata ja seda ööpäevaringselt. Va-
limiste infotelefoni teenust veab 
riigi valimisteenistus.

• Kiiretele küsimustele 
valimiste toimumise aja, 
koha, korralduse, hääle-
tamisviiside ja kandidaa-
tide kohta leiab helistaja-
le vastuse Häirekeskuse 
töötaja. Lisaks vastatakse 
esmatasandil kõik küsi-
mused kontaktandmete 
leidmise, COVID-i ajal 
valimiste korralduse 
ohutuse tagamise ja va-
limiste ligipääsetavuse 
kohta. 

• Keerulisematele valimis-
tega seotud küsimustele 
vastavad Riigi Infosüs-
teemi Ameti, riigi vali-

misteenistuse ning SMIT 
- Siseministeeriumi info-
tehnoloogia- ja arendus-
keskuse eksperdid. Kõned 
suunab õigele asutusele 
edasi Häirekeskus.

• Valimiste infotelefonilt 
saab vastused üldistele 
valimistega seotud kü-
simustele. Keerulisema 
mure korral suunab 
Häirekeskus kõne edasi 
eksperdile.

• Valimiste infotelefonile 
631 6633 saab kohalike 
valimiste korraldusega 
seotud küsimustes he-
listada 7. oktoobrist 18. 
oktoobrini 2021. Küsi-
mustele vastatakse eesti, 
vene ja inglise keeles.

Kohaliku omavalitsuse vali-
mised toimuvad 11. oktoobrist 
17. oktoobrini 2021.

Valimisliit Järva valla heaks 
101  ARTO SAAR 
102  ARLET PALMISTE 
103  CLAIRE MILJUKOVA 
104  ELEN PENT 
105  ELIINA TAMMEHOID 
106  ESTER VALDVEE 
107  GABRIEL KLEIN 
108  HELINA VÄLB 
109  INNAR ROHTSALU 
110  MAIROLD NIINSALU 
111  MEELIS MÄNDLA 
112  PILLE-RIIN KRANICH 
113  RAIVO TAMM 
114  UKU PILV 
115  VELLO TEOR 
116  VIIVE KURESOO 
117  VIIVI TAMM 
 

Vanus
kuni 20  1
21–30   7
31–40  27
41–50  32
51–60  37
61–70  16
Üle 70  3

Haridus
Põhiharidusega  5
Keskharidus (sh keskeriharidus) 60
Kõrgem                  58

Töötavaid                111
Muu (pensionär, kodune, töötu)    12

Riigi valimisteenistus ja 
Häirekeskus hakkavad kohalike 
valimiste osas koostööd tegema 

KES KANDIDEERIVAD KOHALIKU OMAVALITSUSE VOLIKOGU VALIMISTEL

Valimisringkond nr 1 - Järva vald 

123 
inimest kandideerib 

Järva vallavolikokku

neist mehi 80, naisi 43

Eesti Konservatiivne 
Rahvaerakond 
118  VALDO HELMELAID 
119  ARVO IMSI 
120  RÜNNO LASS 
121  KÜLLI MAJORI 
122  ANITA HOMIN 
123  AGU MÖLTER 
124  MARKO REMLIK 
125  MAREK KASK 
126  MARTIN KLEITSMAN 
127  TRIIN JALAST 
128  TIIU KAJAK 
129  ALLAR ARUSALU 
130  EHA SINISALU 
131  MARGUS VELLAMA 
132 ARDI SELGE 
133  ANTO RULL 
134  ALAR SAKKOOL 
135  RAUNO KRASS 
136  TÕNU LINNASMÄE 
137  HELI MADISON 
138  EVI OJASALU 
139  MARGUS KIRSIMETS 
140  MATI MEHIK 
141  RAULI TALVISTE 
142  KALVI KIRSPUU 
143  RIHO KRUGLOV 
144  RAIVO PORR 
145  KARL GUSTAV ALBA 

 

Eesti Reformierakond 
146  RAIT PIHELGAS 
147  EVE OKAS 
148  TEET KALLAKMAA 
149  MARGUS VAAS 
150  ARVI LUUK 
151  HARRI LEPAMETS 
152  MARGIT MIKSON 
153  MERIKE KONT 
154  REIMO KAASIKU 
155  MALLE SIILAK 
156  TÕNU TAAL 
157  HANNES LINNO 
158  LEA TRAKS 
159  LEIGER METSALU 
160  MEELIS KIVI 
161  KRISTJAN SIIROJA 
162  RENE JÄRVMÄGI 
163  JANNO NAU 
164  HELENA SIIROJA 
165  MADLI PÕDER 
166  KERT PIIRIMÄE 
167  MATI SEIRE 
168  GERLI LÄÄNE 
169  ÕILE KALME 
170  KADI TIHANE 
171  ELMAR LUHA 
172  URMAS ADAMSON 
173  MIHKEL PULLISAAR 
174  RAGNAR NAKUS 
175  PRIIT GRÜNTHAL 

 
Eesti Keskerakond 
176  TOOMAS TAMMIK 
177  PRIIT SEIRE 
178  GETTER KLAAS 
179  KATRIN-HELENA MELDER 
180  ALARI TEPPAN 
181  AIVO NUGIS 
182  MONIKA NEEMSALU 
183  KÜLVAR MAND 
184  SAIMA KAMS 
185  RANDO SUVE 
186  SVEA RANDALAINEN 
187  KAIDO KRAUSE 
188  ANNELI EESMAA 
189  VELLO NIINSALU 
190  MARI-ANN KIVI 
191  HIMOT PÕLDVER 
192  KERLI SIRILA 
193  ANDRES PAJULA 
194  MERJE REMMELGAS 
195  VIKTOR TŠERENKO 
196  KALDAR SUVISTE 
197  AVE KAUR 
198  JÜRI VATSEL 
199  RINGA KAMARIK 
200  MAREC HERMAN 
201  MARGIT RANNAVEER 
202  AHTO HÄRM 

Erakond ISAMAA
203  TIINA ORASTE 
204  JÜRI ELLRAM 
205  MEREK LAANSALU 
206  AIVAR MURUMAA 
207  KULDAR TAMMIK 
208  TANEL TEAS 
209  AARE KABEL 
210  LAURI ILVES 
211  KALJU KERTSMIK 
212  TRIIN TIPPI 
213  MARGUS MATIKAINEN 
214  JAAN PIIGERT 
215  ANTS AASAMETS 
216  SILJA JUURSALU 
217  VILJAR PAIDU 
218  ILMAR UDAM 
219  JÜRI NUKKE 
220  ANU LAANSALU 
221  MARGIT REINPÕLD 
222  KERSTI LIIVAK 

 
Üksikkandidaat 
223  NEIL ILVES 
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Tänaseks on lõpule jõud-
nud Järva-Jaani kiriku torni-
fassaadi restaureerimise teine 
etapp. Tellingud on eemalda-
tud ja nähtavale on ilmunud 
värskelt värvitud Järva-Jaani 
kirikule 1881. aastal ehitatud 
kirikutorn. Täpsem on küll 
öelda, et restaureerimise käi-
gus taastati torni algne värvi-
lahendus ehk põhitoonina hele 
ooker ning valged karniisid, 
ehisviil, akna- ja ukseavad 
ning helehall sokkel. Algne 
värvilahendus toob esile 19. 
sajandi uusgooti stiilis torni 
kaunistused. Uuesti seadista-
mist ootavad praegu veel torni 
ajanäitaja sihverplaadi seierid. 

Tööde käigus torn puhas-
tati ja eemaldati vana krohv, 
kus see oli võimalik, ning 
krohviti ja värviti uuesti torni 
esifassaad ja kontraforsid ehk 
piilarid. Suur tänu toetajate-
le, kelle annetuste abil need 
tööd tehtud said: Keskerakond 
(riigieelarveline toetus), Arctic 
Finland House OÜ, Järva vald, 
AS E-Piim Tootmine, Jaanus 
Murakas, Järva Tarbijate Ühis-
tu, Paistevälja OÜ, Verband 
des Hauses Schilling, Yves 

Meyer-Bülow ja Eevi Ross, 
Ago Lunts, Priit Seire, Kerttu-
Maria Prees, Aaro Kõlu, Ülle 
Kallakmaa, Hilja ja Vello Kivi-
la ning tänu- ja surnuaiapüha 
kirikulised ning kirikupäeva 
kohviku läbiviijad ja külalised. 
Restaureerimistööde hinnaks 
kujunes 33 330 eurot ja töid 
tegi Kuldstar KS OÜ Kalev 
Mahlakase juhtimisel. Muin-
suskaitselist järelevalvet tegi 
Nele Rohtla. Rahanappuse tõt-
tu jäid tegemata tornifassaadi 
põhja-, ida- ja lõunaküljed. 

Restaureerimistööde jät-
kamiseks on võimalik anda 
igaühel ka oma panus, tehes 
annetuse EELK Järva-Jaa-
ni koguduse arveldusarve-
le EE191010702010401000 
märksõnaga TORNIFAS-
SAAD. Loodame ja palvetame, 
et saaksime järgmisel aastal 
töid jätkata, nõnda et kogu 
kirikutorn ja ka läänepoolsed 
kiriku küljed saaksid uue il-
me. Järgmise etapi ehk torni 
lõuna- ja kiriku läänekülje 
restaureerimine läheb maks-
ma 36 300 eurot. Me ei taha 
olla sajanditevanuse pühakoja 
lagunemise passiivsed pealt-

vaatajad, vaid teha kõik endast 
olenev ja anda oma väärikas 
panus pühakoja säilimiseks. 
Soovime pärandada tulevastele 

põlvedele hoole ja armastusega 
hoitud kiriku. Üheskoos on se-
da eesmärki alati kergem täita.

Tänumeeles annetajatele 

ja tööde tegijatele õnnistust 
soovides 

koguduse nõukogu ja õpe-
taja Katrin-H Melder

Detailplaneeringu 
algatamise teade

Järva vallavalitsus teatab, et otsus-
tas 25. augusti 2021. a korraldusega 
nr 432 algatada Imavere külas Kaare 
tee 3 kinnistu detailplaneeringu. De-
tailplaneeringu koostamisest huvi-
tatud isikuks on Th ori Tanklad OÜ.

Planeeringuala hõlmab ter-
vet Kaare tee 3 (katastritunnus 
23401:005:0550) kinnistut, planee-
ringuala suurus on 4809 m2 ning 
detailplaneering koostatakse hoo-
nestusala ja ehitusõiguse määrami-
seks CNG tankla, seda teenindavate 
rajatiste ja perspektiivse tanklahoone 
ehitamiseks.

Vastavalt Imavere valla üldplanee-
ringule asub Kaare tee 3 kinnistu de-
tailplaneeringukohustusega alal, mis 
on reserveeritud ärimaaks. Detailpla-
neeringu algatamine ei ole vastuolus 
Imavere valla üldplaneeringuga. Järva 
vallavolikogu 25.01.2018. a määruse nr 
3 „Ehitus- ja planeerimisvaldkonna 
ülesannete täitmine Järva vallas“ § 6 
punkti 1 alusel on üldplaneeringut mit-
temuutva detailplaneeringu algatamine 
vallavalitsuse pädevuses.

Planeeritaval tegevusel puudub 
keskkonnamõju eelhinnangu andmise 
ning keskkonnamõju strateegilise hin-
damise algatamise kohustus. Täien-
davate uuringute läbiviimise vajadus 
detailplaneeringut algatades puudub.

Algatatud detailplaneeringu ot-
suse, lähteseisukohtade ja lisadega 
saab tutvuda Järva valla veebilehel 
https://jarvavald.kovtp.ee/algatatud 
ning tööaegadel Järva vallavalitsuse 
Imavere teeninduskeskuses (Viljandi 
mnt 11, Imavere küla).

Taastati Järva-Jaani kiriku 
torni algne värvilahendus 

Enne Nüüd
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Lilled, õhupallid, tort, õn-
nitlused, meenutused – 16. 
septembril tähistas Koeru 
kultuurimaja kunstiline juht 
Krista Jürgens Koeru kultuu-
rimaja laval on 30. tööjuubelit.

Järva vallavalitsuselt pälvis 
ta kiidukirja selle eest, et on 
30 aastat hoole ja armastuse-
ga Koeru piirkonnas kultuu-
rivankrit vedanud ja ka maa-
kondlikele ning vabariiklikele 
sündmustele kaasa aidanud. 
„Tänud südamega tehtud töö 
eest!“ seisis kiidukirjas.

Otsekohene, nõudlik, alati 
teisi märkav, südamega mõt-
lev, loominguline – iseloo-
mustasid õnnitlejad Kristat.

Kultuurimaja direktorid 
on vahetunud, Krista aga jää-
nud. Neli aastat töötas temaga 
koos Uno Aan (pildil). Krista 
jäi tagasihoidlikuks. „Ega siin 
midagi uhkustada ole. Kui 
sa tänapäeval ütled, et oled 
30 aastat järjest ühel kohal 
töötanud, küsitakse, mis sul 
viga on – miks sa ei arene, 
edasi ei liigu, miks sa oled 
nii stagneerunud. Järelikult 
on see töö mulle meeldinud, 
et ma siia pidama olen jää-
nud,“ ütles Krista ja rääkis 
tõestisündinud loo. Keegi 
tuli kunagi kultuurimajast 
töökohta küsima – ta  tahaks 
ka ilus olla ja särada. „Kõik 
need aastad, mis ma siin olen 
olnud, kõik need inimesed, 
kellega olen kokku puutunud, 
kogemused, mis olen saanud 
– kõik on mind kasvatanud 
paremaks, tugevamaks, äge-
damaks. Olen tänulik kõigile, 
kellega koos midagi ägedat 
teinud olen. Tänan ka iga ini-
mest, kes siit Koeru kultuuri-
maja uksest on sisse tulnud. 
Kui neid poleks, võiksime me 
istuda kas laval, lava all või 
taga. Teeme ju kõike neile. 
Ja kui nad sisse ei tule, lähe-
me meie välja ja teeme õues 
midagi.“

Muusikalist külakosti pak-
kus Väätsa rahvamaja juhata-
ja Rait Pilipenko koos tütre 
Bibi Loorega.
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AS Järva Haldus saatis sep-
tembri alguses välja kurjad tea-
ted ning pani need üles ka kor-
rusmajadesse, kus on võlgnikke. 
Teates seisab, et Järva Halduse 
raamatupidamise andmetel pole 
klient tasunud vee- ja kanalisat-
siooniarveid. Sellest tulenevalt 
palutakse tasuda võlgnevus 4. 
oktoobriks 2021, vastasel juhul 
peatatakse vee andmine ja reo-
vee vastuvõtmine.

Kuna Järva vallal ei ole veel 
ühtset ühisveevärgi ja -kanali-
satsiooni kasutamise eeskirja, 
juhindub Järva Haldus Järva-
Jaani valla ühisveevärgi ja -kana-
lisatsiooni kasutamise eeskirjast. 
Selle  4. peatüki § 11 sätestab, et 
maksenõuete täitmatajätmisel 
on vee-ettevõtjal õigus: 1) pea-
tada abonentidele vee andmine 
ja neilt reovee vastuvõtmine; 2) 
esitada hagi kohtusse tasuma-
ta summa sissenõudmiseks või 
kasutada teisi seadusega ettenäh-
tud võimalusi.

„Me pole varem vee sulge-
misest rääkinud – see on äär-
muslik,“ ütles AS Järva Haldus 
juhatuse esimees Andreas Sapas. 
Tema sõnul on inimesed neile 
vee ja kanalisatsiooniteenuse 
eest kokku võlgu üle 30 000 eu-
ro. „Enamiku sellest summast 
moodustavad üksikud elanikud. 
Suured võlgnevused on 10–15 
kliendil. Näiteks ühe pereema 
võlg on 1400 eurot. Need on 
täiesti korralikud inimesed, kes 
käivad tööl ja saavad palka, kuid 
süstemaatiliselt lihtsalt ei maksa. 
Oleme korduvalt sellele tähele-
panu juhtinud, et nad on võlg-

nikud,“ ütles Sapas. Ta lisas, et 
võlgu on ka paar korteriühistut, 
üks Albus, teine Järva-Jaanis, ja 
täpsustas, et kohe, kui arve pole 
tähtajaks laekunud, saadetakse 
kliendile meeldetuletus.

Näiteks üks korteriühis-
tu pole vee ja kanalisatsiooni 
eest tasunud juba aasta algu-
sest saati. „Inimesed arvavad 
millegipärast, nagu ei peaks 
vee- ja kanalisatsiooniteenus-
te eest maksma. Ometi elektri 
eest makstakse, sest kardetakse 
elektrita jääda. Nüüdseks ole-
me jõudnud sinnamaani, kus 
meile ollakse nii palju võlgu, 

et seda taluda on ebamõistlik. 
Määrused, seadused ja eeskirjad 
näevad ette, et meil on võimalik 
teenus sulgeda.“

Sealt edasi läheb asi veel kar-
mimaks. „Me oleme juba and-
nud võimaluse võlgnevused 
likvideerida. Kui seda ei tehta, 
saadame veel ühe märgukirja, 
et anname võlad üle, “ selgitas 
Sapas. „1. november on see kuu-
päev. Kui selleks ajaks pole oma 
võla tasumise vastu mingit huvi 
üles näidatud, anname võla üle. 
Inkassofi rma küsib teenustasu 
mitte meilt, vaid otse võlglastelt 
ja seega tuleb maksta veelgi roh-

kem. Rõhutan, et jooksva kuu 
arve tasumine pole võla tasu-
mine – maksta tuleb nii jooksva 
kuu arve kui tasuda ka võlg.“

Ja kui see ka ei aita, arestitak-
se kohtuvälise kiirmenetlusega 
inimese vara. „Meie põhitege-
vus on toota ja edastada tarbi-
jatele soojust, toota puhast joo-
givett, juhtida see inimesteni, 
juhtida nende reovesi ära ja see 
puhastada, mitte nõuda sisse 
võlgasid. Ostame inkassotee-
nust sisse Debitum Collection 
OÜ-lt,“ ütles Sapas.

Üks korteriühistu tasus oma 
võla kohe.

SA Järvamaa Arendus-
keskuse eestvedamisel ning 
koostöös omavalitsustega on 
tänavusel ettevõtlusauhindade 
konkursil tunda juubelihõngu. 
Nimelt toimub tänavune kon-
kurss juba 15. korda. Konkursi 
komisjoni töös osales üheksa 
liiget, kes valisid välja kate-
gooriate parimad. Konkursile 
esitati 41 avaldust.

Aasta pereettevõtte auhinna 
eesmärk on tunnustada ettevõt-
teid, kus juhtimises osalevad 
pereliikmed. Nominentide seas 
on müügiks taimi kasvatav ja 
eritellimusel käsitööna dekora-

tiivseid aiamaju valmistav OÜ 
RenTer Aed Imaverest. 

Piirkonna toote/teenuse ka-
tegooria nominent on ravim- 
ning ürditaimi kasvatav ning 
turustav OÜ Kubja Ürt.

Sarnaselt eelmise aastaga oli 
aasta väikeettevõtete kategoo-
rias kandidaate kõige rohkem. 
Nominentideks osutusid ter-
mopuidust tooteid müüv OÜ 
Th ermoarena, höövelveskit ma-
jandav AS Natural (mõlemad 
Järva vallast) ja masinateenu-
seid pakkuv OÜ Impeerium.

Aasta mikroettevõtete kate-
goorias toodi välja kolm no-

minenti: teraviljakasvatusega 
tegelev HTM Grupp OÜ, täis-
puidust mööblit tootev Moo-
belSL OÜ ning elektrijuhtmete 
ja -seadmete paigaldusega tege-
lev WestRoad OÜ, kaks viimast 
tegutsevad Järva vallas.

Konkursi komisjoni töös 
osales üheksa liiget: Indrek 
Ammer (ettevõtja Wood-
hammer OÜ), Tiit Reinberg 
(maakonnalehe Järva Teataja 
peatoimetaja), Evelin Jenk-He-
insaar (turismiettevõtja Wi-
le farm, Tonovan OÜ), Enno 
Vaab (ettevõtja AS Mäo In-
vest ja OÜ Mäo Grill), Karola 

Jaanof (Paide linna arenduse 
peaspetsialist), Üllar Vahtra-
mäe (Türi valla arendusjuht), 
Siret Pihelgas (ettevõtja S&M 
Transport OÜ ja Paide linna 
abilinnapea) Triin Tippi (Järva 
valla arenduse peaspetsialist) ja 
Marjan Savtšenko (Luminori 
ärikliendipanganduse juht).

 Parimad ettevõtted üheksas 
kategoorias kuulutatakse välja 
8. oktoobril ettevõtlusnädala pi-
dulikul auhinnagalal Säreveres, 
Järvamaa kutseharidusekeskuse 
vastrenoveeritud õppehoones. 
Üritust saab vaadata otseüle-
kandes Järva Teataja lehel. 

Järva Haldus hakkab 
võlgnikke pitsitama

Ettevõtlusauhindade nominentide seast leiab ka Järva valla ettevõtteid

Teade
AS Järva Haldus alustab Koe-

ru piirkonnas kaugloetavate vee-
mõõtjate paigaldusega. Palume 
klientidel uuendada oma kon-
taktandmed, et oleks võimalik 
kokku leppida aeg mõõtja va-
hetuseks. Lisaks juhime tähe-
lepanu, et kliendi kohustus on 
tagada nõuetekohane veemõõ-
dusõlm. All on pilt standardsest 
veemõõdusõlmest. Veemõõtjat 

vahetama tulles hindab tehnik 
mõõdusõlme vastavust standar-
dile. Kui see ei vasta nõuetele, 
on kliendil võimalus sõlm ise 
vastavusse viia või tellida Järva 
Halduselt teenust. 

Kes märkab teadet lugedes, et 
tema sõlm ei ole nõuetekohane, 
võib juba aegsasti ühendust võtta 
telefonil 384 6052 või e-kirja teel 
info@jarvahaldus.ee.  

Lõuna-Järvamaa koostööko-
gu tegevjuht Riina Trumm andis 
teada, et 20. oktoobril avab koos-
töökogu oma piirkonna ettevõt-
luse toetamiseks uued taotlus-
voorud. Sel korral on võimalik 
taotleda toetust Lõuna-Järvamaa 
kohaliku arengu strateegia CO-
VID-19 taasterahastu meetmest 
„Elujõulised ettevõtted” ning 
meetmest 2.1 „Tänapäevane ette-
võtluskeskkond“. Kui meede 2.1 
on paljudele taotlejatele juba tut-
tav, siis taasterahastu meetmest 
taotlemine toimub veidi teistel 
tingimustel ning on mõeldud 
konkreetselt COVID-19st tule-
nevate ettevõtlust puudutavate 
probleemide ennetamiseks ja 
lahendamiseks. 

Sellest meetmest toetuse 
saamine ei ole seotud ettevõt-
te käibe mahu näitajatega, vaid 
taotlemise eeltingimus on see, et 
taotleja peab olema tegutsenud 
vähemalt 12 kuud ning tasunud 
tööjõumakse. Lisaks ettevõtjatele 
võivad COVID-19 meetmesse 
taotlusi esitada ka ettevõtlusega 
tegelevad kodanikuühendused 
ja sihtasutused, meede 2.1 puhul 
isegi kohalikud omavalitsused, 

kuid üldine eesmärk peab ikkagi 
olema ettevõtluse arendamine. 

COVID-19 taasterahastu 
meetme kaudu on Lõuna-Järva-
maale jagada 124 344 eurot, mak-
simaalne toetussumma ühe taot-
luse kohta on 40 000 eurot ning 
taotlusi saab e-pria kaudu esitada 
20.–27. oktoobrini. Meetme 2.1 
eelarves on  sel aastal 178 629 eu-
rot, maksimaalne toetussumma 
ühe taotleja kohta on 65 000 eurot 
ning taotlusi saab e-pria kaudu 
esitada 20.–29. oktoobrini. Taot-
leja peab tegutsema Türi valla (v. 
a endise Käru valla) või endise 
Imavere valla piirkonnas.

Infopäev taotlejatele toimub 
Türil Vaksali kohviku saalis 5. ok-
toobril algusega kell 16. Koostöö-
kogu töötajad tegelevad taotlejate 
nõustamisega iga päev, kokku saab 
leppida ka  personaalse konsultat-
siooni aja telefonil 5332 3903 ning 
e-postil koostoo@koostookogu.
ee (tegevjuht Riina Trumm) või 
telefonil 5305 9978 ning e-pos-
til konsultant@koostookogu.ee 
(konsultant Ester Velliste). Ju-
hendmaterjalid ja taotlusvormid 
on leitavad meie kodulehelt www.
koostookogu.ee/Taotlejale.

Teade Imavere 
piirkonna ettevõtetele
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„Põhjendage, põhjen-
dage, põhjendage! 
Tehke pilte ja näidake, 
miks see objekt korda 
teha on väga oluline,“ 
õpetas muinsuskaitse-
ameti Järvamaa nõu-
nik Maarja Tomps 10. 
septembril Järva vallas 
ringkäiku tehes valla-
ametnikke. 

Esimene peatuspaik oli Koigi: 
meierei, mõis, park, valitsejama-
ja (maja on ohtlik, teine korrus 
tuleks lammutada), aednikumaja 
(katus vahetati 2018, korrastati 
vundament, säilinud on üks pi-
sike katusealune originaalaken) 
ja müür.

Üks mure, mis Tompsile alati 
silma torkab, on see, kui hoone 
välisseina ääres kasvavad taimed 
või põõsad või kui eakate puu-
de oksad ulatuvad katuseni. Nii 
seinaääred kui ka katused tuleks 
puhtana hoida. „Kaks meetrit 
hoone seinast puhtaks,“ oli 
Tomps konkreetne.

Muidu uhke mõisa rõdu 
karniis laguneb. „Klassikaline 
probleem. Tuleb kindlaks teha, 
mille tõttu see laguneb,“ arutles 
Tomps. Praegu on õige hetk sel-
lega tegelema hakata.

Et müür püsiks, on trend ehi-
tada neile kaitseks peale kaldega 
katused. Tomps tõi näiteks Põh-
jaka mõisa vesiveski, kus müüri-
de katmine on hästi õnnestunud.

Auhinnatud kooliaiast kogus 
majahoidja Kalev Altmets kokku 
kõik õunad ja tegi 70 liitrit mah-
la, mida lapsed juua saavad. Aia 
servas asuva aednikumaja ümb-
rust on tal aga keeruline niita, 
sest maapind on kui kuumaas-
tik. Ala on aga miljööväärtuslik 
ja park looduskaitse all. „Maja 
oli võssa kasvanud, võsa võtsi-
me maha,“ ütles kooli direktor 
Annela Ojaste. Mõisa fassaadi 
parandusteks küsis ta raha tuleva 
aasta vallaeelarvest.

Küsimus oli, mida muinsus-
kaitse vanades parkides jälgib. 
„Aruküla mõisa pargis oli tükk 
tegemist kunagi ise kasvama ha-
kanud puude mahavõtmisega, 
kui sinna seiklusparki rajati,“ 
meenutas abivallavanem Too-
mas Tammik.

Tomps selgitas, et eri pargid 
on istutatud igaüks oma kindla 
eesmärgiga ja neis on kindlad 
puud. Sama on ka kalmistutega. 
„Kuusk pole klassikaline kalmis-
tupuu, aga me näeme neid palju-
del kalmistutel. Parkides jälgime 

seda, et säiliks terviklik roheala. 
On parke, mis on väga kehvas 
seisus, aga me ei saa miljöö ja 
keskkonna mõttes lasta neid 
tühjaks raiuda. Siis peaks olema 
plaan, mida ja kuidas me aseme-
le istutame,“ selgitas Tomps ja 
soovitas alustada inventariseeri-
misest. „Spetsialist tuleb kohale 
ning kaardistab puud ja piirkon-
nad, kus puud peavad säilima ja 
kuhu tuleks uusi istutada. Koigis 
on kõik korras.“

Ametnike teada on valla pal-
judes parkides hoolduskavad 
olemas.

Kuulus Ataste seminarihoone 
(Ataste õpetajate seminar tegut-
ses aastail 1837–1854) Peetri lä-
hedal on samuti võssa kasvanud 
ja selle ümbrus niitmata – sei-
naääred seest ja väljast puhtaks! 
Praegu pole alumise osa kivide 
seisukorda nähagi, mõrasid on. 
Maad hoone ümber palju po-
le. Müürid said paari aasta eest 
konserveeritud ehk üldseis on 
palju parem kui mõne aasta eest. 

„Mõelda tuleks avade sulgemi-
sele,“ märkis Tomps. Samuti 
peaks likvideerima kurepesa, 
kuid selleks on vaja keskkonna-
ameti luba.

Kui hoone erakätesse müüa, 
mida omanik sellega teha tohib? 
„Pole nimekirja asjadest, mida 
ta ei tohi teha, vaid see oleneb 
sellest, mida ta tahab teha. Põ-
hiline on, et hoone algne maht 
peab säilima. Põhiliselt on siin 
säilinud hoone välismüürid,“ 
ütles Tomps. 

Aruküla mõisa kabel, mida 
häälekalt kaitsesid kaks metsas 
hulkuvat „põrgukoera“, nägi 
välja hea, kuid nipet-näpet tu-
leb teha sealgi. Vesi teeb kahju. 
Kontraforss ehk tugipiilar, mil-
le peamine ülesanne on võlvlae 
külgsurve vastuvõtmine ja müü-
ri tugevdamine, vajab siin- ja 
sealpool nurgas uut katteplaati.

Aruküla pargi servas asuva 
kaevumajaga on asi teine: katus 
vajab ruttu harjalauda, eterniit 
on auklik ja on näha, mida vesi 

teeb – vuugivahed on hakanud 
tühjaks jooksma. Ka kaevu võiks 
ära markeerida – see on ju mä-
lestise algne eesmärk. Ehitise 
hooldamiseks ja remonditöö-
deks pole vaja muinsuskaitse-
ameti kirjalikku luba.

„Kui teha, siis uus katus,“ 
pakkus Tammik ja küsis, miks 
muinsuskaitseobjektidel võib 
kasutada vaid lubimörti, kuigi 
sellega sarnaseid valgeid tse-
mendisegusid on ka. „Võtame 
või mõisaaia postid – maan-
teelt tulev soolane lumi peseb 
lubimördi lihtsalt maha. Vanasti 
kasutati seda ju seepärast, et teist 
materjali polnud.“

Nii mõnedki omavalitsused 
otsivad võimalusi, et tänavate 
soolatamine lõpetada. Tomps 
oli nõus, et mingitel kohtadel 
võib lubimördi asendada – see 
on kaalumise koht. Kuigi ta ei 
mõista vastuseisu lubimördile 
– kui korralikult hooldada, pole 
see üldse halb.

Ametnike mure oli, et piir-

konnas on ainult üks pädevu-
sega restaureerija, kelle fi rma 
Gromell tohib töid teha ja tööd 
on tal palju. Aruküla mõisas on 
naljanumbriks saanud aiapos-
tide taastamine, mida tehakse 
sentimeetrikaupa. Tomps teadis 
öelda, et postide tarvis on Järva 
vald ka igal aastal veidi toetust 
saanud. Ta selgitas, et enne töö-
de algust tuleb muinsuskaitse-
ametiga tegevuskava kooskõlas-
tada , et oleks põhjalik ülevaade 
planeeritavatest töödest.

„See on nüüd šokk,“ lausus 
Tomps, vaadates mõisatiikide 
puhtaksraiutud ümbrust. „Kes 
seda kõike tegi?“

Selgus, et kuigi Tomps käis 
eelnevalt mõisatiike vaatamas 
ja vallal on raieluba olemas, jäi 
töö tegemise teatis muinsuskait-
seametile esitamata. „Muinsus-
kaitse peale tuleb mõelda pea-
aegu iga päev,“ pani Tomps val-
laametnikele südamele.

Aruküla mõisa tõllakuuri 
põlengust saab 24. septembril 

kümme aastat. Sest saadik on 
räägitud, et see on vaja seest 
tühjaks teha, aga seda pole teh-
tud. Varemesse pääseb endiselt 
sisse, kuid see on ohtlik. Avad 
tuleb kinni panna. Küsimus on, 
mis on selle hoone säilitamise 
eesmärk?

Järva-Jaanis kiitis Maarja 
Tomps kirikuõpetaja Katrin-He-
lena Melderi asjaajamist torni-
fassaadi restaureerimisel – kõik 
load olid olemas. 

Järva-Jaani kiriku piirde-
müür ja aed vonklevad pikalt 
Pika tänava ääres. Kui kirikut 
remondib kogudus, siis aed on 
jäetud omavalitsusele. Probleem 
on selles, et müüritagune maa-
pind on palju kõrgemal ja rõhub 
aiale. Soovitus – küsida raha ja 
teha korda eriti viltu vajunud 
postid. „Väärtustada oskame me 
vallas neid objekte küll, aga kui 
on valida, kas teha korda paar 
aiaposti või üks ruum lasteaias, 
siis valime viimase,“ tõdes Tam-
mik ja lisas, et avariilised kohad 
tuleb muidugi korda teha. „Kui 
toetust saaks, siis omaosaluseks 
raha leiame.“

Jõuame Aravetele. Valla poolt 
läheb peagi teele taotlus muin-
suskaitseametile Kurisoo mõisa 
peahoone (siin asub Aravete kü-
lamuuseum) katuse remondiks, 
küsitakse ka projekteerimistoe-
tust. Katus tuleb korda teha.

Suur mure on maja kütmi-
sega, kuid head lahendust nagu 
polegi: keskküte on välistatud 
– kaugküte on liiga kaugel ja 
kallis, õhksoojuspumbad pole 
otstarbekad, samuti ei pruugi 
seda olla maaküte, mõisapark ise 
on kaitse all. Variant on lokaalne 
pelletikatel.

Kurisoo mõisa aida juures 
kiidab Tomps tublisid niitjaid 
– aida ümbrus on eeskujulikult 
hooldatud. Üks vana puu, mis 
on aidale liiga lähedal, nõuab 
saagi. „Kuigi vahepeal oli plaan 
ait võõrandada, tuleks Kurisood 
vaadata kui tervikut, kompleksi,“ 
ütles Tammik. 

Albu kooli majandusjuhataja 
Valdu Konrad selgitas, et osa 
Albu mõisa peahoone trepist 
krohviti lubi-, teine osa tsement-
krohviga. „Siin ongi üks pudru. 
Ja kuna plaadid on kitsamad ja 
vesi pääseb vahele, krohv ei pü-
si,“ selgitas Konrad. „Fassaadi 
esimene korrus on korras, ka 
teine tuleks uuesti krohvida. Va-
he on märgatav. Vahetada tuleks 
ka karniisiplekk ja korstnaotsad 
krohvida. Aknad hakkavad kor-
da saama.“

Parasjagu tassivad töömehed 
trepist üles sisemisi aknaid. „18 
akent ja siis on põhikorruse ak-
nad tehtud,“ täpsustas Konrad.

Muinsuskaitse peale tuleb mõelda iga päev



PAREMINI HOITUD 
JÄRVA VALD!

Seisame sellise Järva valla eest, kus: 

• haridusvaldkonnas tehtud otsuste tulemusel on meil 
lasteaiad-koolid, kuhu tahetakse lapsi õppima tuua ja kus 
lapsed tahavad õppida. See tähendab, et meil antakse 
parimat haridust ning meie koolide-lasteaedade õpeta-
jate ja abipersonali töötasu on võrdne valdkonna kesk-
mise töötasuga

• lasteaedades käivate laste vanemad on toiduraha tasu-
misest vabastatud

• huviharidus ja -tegevused on kättesaadavad 
sõltumata riigi toetusest

• eakatele makstakse sünnipäevatoetust

• eakad on hoitud ja valla eri piirkondadesse on 
loodud nende vajadustest lähtuvad päevakeskused

• kogukonnad tunnevad ennast võrdsena 
ja teevad koostööd

• meil on rahaline võimekus arendada taristut, viies igal 
aastal kruusakattega teid tolmuvaba katte alla 

• mitte keegi ei tunne ennast vallas kõrvale- või 
hooletusse jäetuna

• on loodud ettevõtjatele tingimused, tänu millele on siin 
mugav ja kasulik ettevõtlusega alustada ja seda aren-
dada

• arendatakse tasakaalustatult kõiki valla piirkondi, et 
kusagil ei tuntaks end kõrvalejäetuna

• maksumaksja rahasse suhtutakse erilise hoolsuse ja 
lugupidamisega

• valla arendamisel ja juhtimisel ollakse oma mõtete ja 
tegudega ajast ees. Selleks lähtume juhtimisel keskkon-
nasäästlikest eesmärkidest ning jätkame kasutajasõb-
ralike e-teenuste arendamist

• ainult parim on piisavalt hea

JÄRVA VALD

RAIT PIHELGAS 146 TEET KALLAKMAA 148EVE OKAS 147

reform.ee

JÄRVA VALD 

146 Rait Pihelgas
147 Eve Okas
148 Teet Kallakmaa
149 Margus Vaas
150 Arvi Luuk
151 Harri Lepamets

152 Margit Mikson
153 Merike Kont
154 Reimo Kaasiku
155 Malle Siilak
156 Tõnu Taal
157 Hannes Linno
158 Lea Traks
159 Leiger Metsalu

160 Meelis Kivi
161 Kristjan Siiroja
162 Rene Järvmägi
163 Janno Nau
164 Helena Siiroja
165 Madli Põder
166 Kert Piirimäe
167 Mati Seire

168 Gerli Lääne
169 Õile Kalme
170 Kadi Tihane
171 Elmar Luha
172 Urmas Adamson
173 Mihkel Pullisaar
174 Ragnar Nakus
175 Priit Grünthal

Meie eesmärk on olla parim 
maaomavalitsus, kes tagab 
enda praegustele ja tule-
vastele elanikele atraktiivse 
elukeskkonna. Kes on hea 
partner nii kodanikele kui ka 
riigile ja eeskujuks teistele 
omavalitsustele. Usume, 
et jätkusuutliku maaelu 
tagavad nutikad ja tulevikku 
vaatavad lahendused. 

Neid põhimõtteid järgides peatame valla elanike arvu 
vähenemise ja pöörame selle pikas perspektiivis tõusuteele!
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„Ei ole võimalik, et 
ühes vallas on nii palju 
muuseume!“ imesta-
sid need, kes sep-
tembri esimesel näda-
lavahetusel tosinat 
Järva valla muuseumi 
külastasid. See andis 
korraldajatele indu 
hüüda välja, et muu-
seumitee 2022 tuleb 
3. ja 4. septembril.

8. septembril tehti Järva-Jaani 
muuseumide majas kokkuvõt-
teid. Exceli tabelist selgus, et 538 
inimest olid soetanud käepaela, 
lisaks oli kirjas 18 esinejat ja 62 
last, kes ei pidanud käepaela ost-
ma – kokku 618 inimest. Külas-
tusi tehti kokku aga 1560.

Kollane muuseumitee silt, 
mis teed näitas, torkas silma. 
Kõik tosin muuseumi leiti ke-
nasti üles, kuigi külastajaid oli 
tervest Eestist: kaugemad Saare-, 
Põlva- ja Ida-Virumaalt, aga ka 
naabrid Harju-, Rapla, Viljan-
di- ja Jõgevamaalt. Oma valla 
inimesi oli samuti.

Templimäng, mille tarvis tuli 
läbi käia vähemalt viis muuseu-
mi, toimis (kokku tagastati 65 
kupongi) ja köitis. Kõik muu-
seumid suutis kahe päevaga läbi 
käia vaid üks külastaja. Näiteks 
Eesti piimandusmuuseumis 
Imaveres oli templimängus 
osalejaid kümme. „Kui mõned 
jooksidki läbi ainult templimän-
gu pärast, siis meid külastas ka 
päris mitu piimandusega seo-
tud naist – nemad olid tõsised 
huvilised. Mulle meeldib, et me 
selle ära tegime – see andis palju 
positiivseid emotsioone,“ ütles 
piimandusmuuseumi juhataja 
Anneli Siimussaar. „Üks mees 
kinnitas, et on kuuendast eluaas-
tast saati lehma lüpsnud. Veel oli 
üks tore pere Saaremaalt: mina 
tõmbasin karmoškat ja nemad 
tantsisid „Ukuaru valsi“ saatel.“

Muide – sama paar külas-
tas laupäeval esimesena A. H. 
Tammsaare muuseumi Varga-
mäel. „Me pole Eestist, vaid Saa-
remaalt ja siin esimest korda,“ 
ütles mees, kes käskis oma ni-
meks kirjutada Tönis. Abikaasa 
on Helli ja väikemees vanaisa 
rinnal seitsme ja poole kuu va-
nune Uku Randel. 

Sille Pudel käis muuseumi-
teel mõlemal päeval: esimesel 
koos sõbrannadega, keda õn-
nestus üllatada Esna galeriiga, 
teisel päeval koos perega. „Päi-
nurme muuseumis poeg kuu-
las ja küsis siis – emme, kas 
see onu hingab ka,“ rääkis ta 
naeruselt. Öeldu käis muidugi 
Päinurme külamuuseumi hinge 
Ründo Mültsi kohta, kes tut-
vustas kahe päeva jooksul oma 
kogu 110 huvilisele. Päinurmest 
saigi omamoodi muuseumide 
keskus, sest Raamatumaja kap-
sanäitust külastas 78 inimest ja 
teist sama palju käis Päinurme 
külamaja uudistamas.

Koeru muuseumi külastas ka-
he päeva jooksul 106 inimest, 
enamasti pered, kellele muuseu-
mipapa Uno Aan tegi põhjaliku 
ringkäigu. Eksponaate tohtis 
katsuda ja proovida. Et muu-
seum on tilluke, oli osa varadest 
välja pandud kultuurimaja saali. 
Kõige uuem eksponaat oli muide 
augusti lõpus Unole antud Vaba-
duse Tammepärg – selle sai ta 
kui kauaaegne spordi-, haridus-,  
kultuuri- ja sotsiaaltöö edendaja 
Järva maakonnas. „Kultuurijuhi 
ja koduloolasena on Uno Aan 
aastakümnete jooksul talletanud 
ja tutvustanud kodukihelkon-
na Koeru minevikulugu. Ta on 
kodupaiga muuseumi algataja 

ning tema eestvedamisel on 
jäädvustatud vabadusvõitluse 
ning repressioonide lugu Koeru 
kihelkonnas,“ seisis selgituses.

Koeru kultuurimaja kunstili-
ne juht Krista Jürgens meenutas, 
et esimesel päeval käis muuseu-
mis proua Elle, võttis välja luubi 
ja uuris põhjalikult üle kõik fo-
tod, lõpuks ka kümmekond al-
bumit – selleks kulus kolm tun-
di. „Üks pere Pärnumaalt pidi 
tulema piimandusmuuseumis-
se juba nädal varem. Siis leidis 
meie muuseumitee reklaami ja 
külastas nüüd mitut muuseumi.“

„Laupäev oli pöörane!“ tun-
nistas kilplaste peamamsel He-
lena Siiroja, sest sel päeva oli 
külastajaid 146 (pühapäeval 71), 
ta tiirles nagu vurrkann vahel-
dumisi pargis humoorikaid ela-
musretki tehes ja Kilplaste Kojas 
töötubasid läbi viies – mõlemaid 
oli päeva jooksul neli. Lisaks 
oli ta juba varem kirja pannud 
suurematele seltskondadele paar 
peolauda.

Orina mõisas aset leidnud 
etendus „Diislidisko“ tõi ku-
nagise kutsekeskkooli nr 31 
traktoriõppeklassi kahel päeval 
publikut täis. „Uskumatu!“ üt-
lesid diislidisko tegijad Andrus 
Laansalu ja Peeter Rästas, kui 
Silva Kärner neile esimest korda 
seda ruumi ja pöördlava tutvus-

tas. Etendusel pandi 1970-ndate 
alguses valminud klass uuesti 
elama. Imekombel töötas kõik 
nagu kellavärk.

Mõlemad mehed rääkisid 
kunagise koolipapa Helmut 
Vajakase leiutistest nii suure 
vaimustusega, et see nakatas 
publikut ja tõi viimasel etendusel 
viibinud Helmuti tütrele Anule 
pisara silma.

Lisaks museaalidele oli see ka 
gurmeeretk. Spetsiaalselt muu-
seumiteele valmis osaühingul 
Kubja Ürt õunane ürditee pär-
naõitega. Pakil lubatakse, et selle 
tee maitse loob elava pildi suvi-
sest maakodust. Joome, näeme.

Johan Pitka tubamuuseumis 
Jalgsemal sai laupäeval Vera 
Kaitsa juhendamisel teha Ke-
vadlille küpsiseid ja kolme sorti 
taimset pasteeti: hernestest, põl-
dubadest ja punastest ubadest. 
„Neis on nii palju loomset, et 
kasutasime taluvõid,“ täpsustas 
Vera. Punastele ubadele lisati 
veidi tšillit. Maitsev. Samal ajal 
õpetasid kaitseliitlased maja taga 
lastele, kuidas lõket teha. püha-
päeval sai iga külastaja endale 
vahvleid küpsetada, muuseumi 
poolt oli tainas ja masin.

Et tehtu ja nähtu ei ununeks, 
valmib Järva valla muuseumi-
teest lühifi lm. Järgmisel sügisel 
jälle!

Muuseumiteele seiklema 
sõideti kogu Eestist

65 templimängus osalenu vahel loositi välja 17 auhinda, parajasti on fortuuna Uno Aan.
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MTÜ Albu Valla Külade Selts

Selline pealkiri oli 2020. aas-
ta sügisel kohaliku omaalgatuse 
programmi (KOP) taotlusvooru 
esitatud MTÜ Albu Valla Külade 
Seltsi projektil.

Oleme Kaalepi mänguvälja-
ku uuendamiseks teinud mit-
meid aastaid projektitaotlusi ja 
lõpuks tuli õnn ka meie õuele. 
Sobiliku mängulinnaku atrakt-
siooni pakkus meile K-Woo-
den Production Grupp OÜ. 
Kuna 2020. aasta oli kõigile 
erakordne ja raske, kerkisid ka 
hinnad. Nii juhtus meiegagi, 
olime olukorras, et kui soo-
vime projekti ellu viia, peame 

lisaraha leidma. Kokku maksis 
projekt 4770 eurot. 

Siinkohal täname KOP-i, kes 
toetas meid 3995 euroga, ja Järva 
vallavalitsust, kes aitas kaasfi -
nantseeringuga katta omaosa-
luse ehk 725 eurot.

Pidulik mänguväljaku ava-
mine oli 29. augustil meie tra-
ditsiooniks kujunenud perepäe-
val, kus kõik lapsed said pärast 
„Kolme põrsakese“ etendust 
ning enne jalgpallimängu isade 
ja poegade vahel omale lindiga 
ümbritsetud mängulinnaku kül-
jest lõigata kommi ja õhupalle. 
Lõplikult lõikasid lindi läbi tub-
lid isad koos lastega. 

Nüüd võib väikeste inimeste 
töö alata!

AUNE SUVE-KÜTT

noorsootöö spetsialist 

Järva valla huvihariduse ja 
huvitegevuse rahastuse teiseks 
jagamiseks laekus 13 avaldust 
kogusummas 40 093 eurot. 

Üks taotlus uuele tegevusele 
tuli Koeru piirkonnast – ka seal-
sed noored saavad nüüd hakata 
käima korvpallitrennis. 

Teised huvitegevuse teenu-
sepakkujad taotlesid toetust 
jätkutegevusteks. Toetuste 
eraldamiseks tuli esmalt kor-
rigeerida Järva vallavalitsuse 
23.09.2020. a määrust nr 5 
„Järva valla 2021. aasta huvi-
tegevuse ja huvihariduse toeta-
mise kord“ ning jaotada ümber 
toetuste proportsioon. Toetust 
oli võimalik küsida: 

1) juba loodud võimaluste 
jätkamiseks ning arendamiseks;

2) uuenduslike tegevuste loo-
miseks (tegevuste mitmekesis-
tamine);

3) Järva vallaga piirnevate 
omavalitsusüksuste munitsi-

paalhuvikoolide õpilaskoha te-
gevuskulu katmiseks.

Uued väljakalkuleeritud 
proportsioonid on järgmised: 
olemasolevate võimaluste jätka-
miseks 71%, uuteks tegevusteks 
10% ja piirnevate omavalitsuste 
munitsipaalhuvikoolide õpilas-
koha tegevuskulu katmiseks 19%.

Järva valla eelarves on huvi-
hariduse ja huvitegevuse toeta-
miseks sel aastal 202 854 eurot, 
millest riiklik toetus on 178 521 
eurot. Selles jaotati talvisel pe-
rioodil ära 78%. Eelnevast tule-
nevalt on vallavalitsusel sügispe-
rioodil võimalik toetust jagada 
teenusepakkujatele kuni 42 450 
eurot ja uutele tegevustele 4 308 
eurot, huvikoolide tegevuskulud 
arvestati ümber reaalsete lepin-
gute järgi. Sügisperioodi huvite-
gevuse toetused jaotas vallavalit-
sus 15. septembril.

25. augustil tulid kokku Jär-
va valla noorte huvihariduse ja 
huvitegevuse korraldajad. Ühes-
koos vaadati otsa valdkondlikele 
kitsaskohtadele.

Kõlama jäid järgmised kit-
saskohad.

• LTT valdkondade huvirin-
gidel puuduvad erialase pä-
devusega juhendajad.

• Probleemiks on ühelt poolt 
noorte passiivsus ja teisalt 
noorte ülekoormatus.

• Halb transpordilogistika: 
takistatud on transport 
treeningutesse ja võistlustele 
ning juhendaja transport. 

• Huvitegevusringide inven-
tar on amortiseerunud, va-
hendeid on vähe.

• Spordirajatised on ülekoor-
matud, ei ole piisavalt tree-
ningaegu. Ruumid ei ole 
tänapäevased.

• Ringijuhendajate töö on ala-
rahastud.

• Laagrite korraldamine ja 
nendes osalemine on kallis.

• Valla spordiklubide tegevus-
toetus, mis tagas stabiilsuse, 
kaotati ära.

• Huviringide väljundeid on 
vähe, võistlustel ja konkurs-
sidel osalemise võimalused 

on väikesed.
• Toimivate huviringide teavi-

tus ja turundus on vähene.

Kevadel selgusid noorte kü-
sitlusest noorte endi välja too-
dud kitsaskohad.

• Digivahendid ja litsentsid 
on aegunud ning vajavad 
nüüdisajastamist.

• Mitteformaalset haridust ei 
arvestata formaalse hariduse 
õppekava täitmisel.

• Transpordi korraldus vallas 
ei ole seotud ning ei toeta 
huvitegevuses osalemist.

• Vabatahtliku töö võimalus-
te kohta puudub informat-
sioon, see vajab kaardista-
mist ja koordineerimist.

• Rahvusvahelise noorsootöö 
võimalused on kasutamata.

• Noorte ja nende juhendajate 
tunnustuskord vajab välja 
töötamist.

• Eeltoodust lähtuvalt tuleb 
ette valmistada uus, 2022. 
aasta huvihariduse ja hu-
vitegevuse kord ning kava.

Huvihariduse ja huvitegevuse rahastusest

Mäng on 
väikese 
inimese töö
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MTÜ Imavere Sotsiaal-
kapital koostab fotoraamatu 
„Imavere külanõukogu ja kol-
hoosiaeg (1940–1991)” käsi-
kirja. Paljud head inimesed 
on mind juba aidanud. Puu-
dus on eriti varasemate aas-
tate fotodest. Kui teie albumis 
leidub fotosid, mis kajastavad 
töid farmides ja põllul või pilte 

külanõukogu koosolekutest ja 
inimestest seal, palun andke 
sellest teada. Tulen teie juurde 
sülearvuti ja skanneriga ning 
kopeerin need arvutisse. 

Lugupidamisega
Ada Nõmmküla
Kontaktandmed: tel. 527 

9350 või e-post info@imave-
resotsiaalkapital.ee

Lugupeetud endised 
Imavere kolhoosi liikmed

20.–26. septembrini viiakse 
Euroopa säästva arengu nädala 
ajal läbi üleriigiline kampaania 
„Tund enne und mobla peost, 
naudi teost!“.

Vallaraamatukogu direktori 
Karmen Velitschinsky sõnul näi-
tab see kampaania raamatuko-
gu olulist rolli inimeste vaimse 
tervise ja targa riigi ning eesti 
keele jätkusuutlikkuse tagami-
sel. „Toome koos oma lugejatega 
pildile lugemise tähtsuse loovuse 
arendamisel ning vaimse tervise 
ja keskendumisvõime paranda-
mise,“ ütles ta.

Üleskutse sisu on, et hea une 
nimel tuleks vähendada ekraa-
niaega ja nautida ehedat elamust 
raamatuga, mida saab – teadagi 
– laenata raamatukogust. Raa-
matukogud on kui taaskasutuse 
lipulaevad. Laenutada raamat 
raamatukogust säästab raha, 
ruumi ja energiat. See vähendab 
tarbimist ning toetab tervislikku, 
säästvat ja taskukohast eluviisi.

Järva valla raamatukogudest 
osalevad Velitschinsky sõnul 
kampaanias Järva-Jaani, Koigi, 
Imavere, Koeru ja võib-olla veel 
mõni raamatukogu, iga osale-

ja teeb oma 
väljapaneku 
raamatutest, 
mida võiks 
enne und 
nautida. 

Imavere 
r a a m a t u -
koguhoidja 
Allika Jü-
ris ütles, et 
tema tegi 
oma vali-
ku juba 15. 
septemb-
ril ja pani 
kõigile tut-
vumiseks. 
„Lähtusin 
sõnadest 
„ õ h t u “, 
„öö“ ja 
„v o o d i “ 
ning vali-
sin välja 
l u u l e - , 
laste- ja ajaviiteraa-
matud. Ekraan õhtul käest panna 
on õige suhtumine. Lammaste 
lugemise asemel võiks lugeda 
aga raamatut, see rahustab,“ ütles 
ta. „Ise armastan enne uinumist 

lugeda Varraku ajaviiteromaane, 
praegu on öökapil Lucinda Riley 
„Tüdruk kaljunukil“, mida loen 
õhtuti kuni kümme lehekülge. 
Mõni inimene ütleb, et ei suuda 

üldse voodis lugeda, sest jääb kohe 
magama. Mõnele satub jälle liiga 
põnev raamat, mida ei saa käest 
panna ja uneaeg jääb lühikeseks. 
Neile soovitan lugeda luulet.“

Raamatud 
aitavad 
uinuda
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Hiiumaal toimusid 25.–28. 
augustini Eesti täiskasvanute 
meistrivõistlused kettagolfi s.

Võistlustest võttis osa ka neli 
sportlast Järva vallast. 

Väga head mängu näitas veel 
juunioride vanuseklassi kuuluv 
Aravete keskkooli 8. klassi õpila-
ne Kerdo Lepasepp, kes saavutas 
73 mehe konkurentsis pronks-
medali. Tema vanem vend Ran-
no saavutas samas vanuseklassis 
31. koha. 

Vanuseklassis mehed 40+ lõ-
petas võistluse Tarmo Vilipõld 
tubli 15. kohaga. Naiste konku-
rentsis oli võistlustules Merilyn 
Ivask, kes saavutas 17. koha.

Koolis Kerdot lilledega vastu 
ei võetud ja vaevalt et keegi üldse 
tema edust teab. Aravete koolis 
on au sees suusatamine. 

Kerdo tunnistab, et see on 
seni tema parim saavutus. Ta-
valiselt võistleb ta kuni 18-aas-
tastega. „Minuvanuseid on paar-

kolm, teised on vanemad,“ ütleb 
Kerdo. Nende käest saab ta pähe.

Ranno ütleb, et temal pole nii 
hästi läinud, pigem on ta saavu-
tanud stabiilsuse, aga ikka juh-
tub, et esimene ring tuleb TOP 
10 piirimaile ja teine ring vajub 
ära, tasuks koht peale 30. „Eesti 
meistrivõistlused olid sellest ehe 
näide,“ ütleb ta. „Esimene aas-
ta oli nii, et igaüks võistlema ei 
saanud. Sai teenida kas kutseid 
või pääses klubi kaudu. Kohal oli 
valitud seltskond. Meie kuulume 
Tamsalu klubisse, kes on meid 
väga palju toetanud. Mina saingi 
pääsme klubi kaudu. Võistlema 
oli planeeritud 80 mängijat, aga 
et võistlus toimus Hiiumaal, siis 
paljud loobusid, nii et avati veel 
üks registreerimisvoor, kus sai 
end kirja panna reitingu alusel. 
Kerdo kasutas seda võimalust, 
tema reiting jääb 74–75 kanti, 
minul on see 63–64. 14. sep-
tembril tulevad uued reitingud 
ja Kerdo tõuseb tõenäoliselt mi-
nust mööda.“

Hiiumaal tõi Kerdole edu sta-

biilne mäng. „Tuult oli palju, see 
oli väljakutse,“ ütleb ta.

Ranno meenutab, et Tallinna 
ülikoolis kehakultuuriõpingu-
te ajal peeti seal karikaturniiri, 
kus kettagolf oli esimene ala. 
„Sõbrad käisid ja ütlesid, et vä-
ga vinge spordiala. Olin alguses 
suhteliselt skeptiline, kuid sõb-
rad pidevalt kutsusid. Lõpuks 
andsin järele, et proovin ära, 
mis seal siis ikka juhtuda saab,“ 
räägib Ranno. Tegelikult ala talle 
alguses ei meeldinudki. „Eks ma 
olin kehv ka. Polnud õigeid ket-
taid. Aga ma mäletan hetke, kui 
see hakkas meeldima – mu ketas 
lendas soovitud suunas 60 meet-
rit. Oh – äge! Siis tuli hasart.“

2016. aasta mais soetas ta en-
dale esimesed kettad. Õigemini 
oligi algul kettaid kaks: distantsi-
ketas ehk driver ja lähimaaketas 
ehk putter, millega korvi visata. 
„Tõin koju ja näitasin Kerdole, 
mingi tehnika ka. Ta proovis. 
Tal kohe ketas lendas ja tekkis 
hasart.“

Kaks kuud hiljem tehti Ara-
vetele rada. Sellest saati hakkasid 
vennad koos harjutama ja areng 
oli Ranno sõnul meeletu. „Eks 
Kerdot mõjutas, et mina mängi-
sin. Oli selline vendade vaheline 
aja veetmise võimalus.“

Esimese sügistuulega sai Ran-
no aru, et nii ei lähe mitte – ke-
tas ei käitunud nii, nagu tuule-
vaikse ilmaga. Järelikult oli vaja 
mingeid teisi kettaid. „Aravete 
lillepoest sai kettaid osta – lille-
poodnik oli kusagilt kuulnud, et 
meie mängime ja küsis soovitusi, 
milliseid kettaid tellida. Ostsin 
siit kõik oma esimesed kettad.“

Kerdo käis 2. klassis, kui nad 
mängimist alustasid. „Mina os-
kasin teooriat, kuidas visata, aga 
praktikas mul nii hästi välja ei 
tulnud. Kerdole kinnistus kõik 
nii kiirelt – tema viskab ikka vä-
ga ilusa tehnikaga,“ tunnistab 
Ranno ja lisab, et tulemus sõltub 
tehnikast.

Selleni, kui Kerdo vennale 
pähe tegema hakkas, kulus neli 
aastat. Kerdo harjutab ka üksi, 
kui venda parasjagu kodus pole, 
kuigi lõbusam on koos. Temaea-
liste seas aga rohkem kohalikke 
huvilisi pole.

Ka Ranno meelest on ük-
si igav. „Mind motiveerib, kui 
saab kellegagi koos mängida. 
Keegi teeb hea viske, oled ise ka 
motiveeritud ja tahad paremat 
viset,“ räägib ta. „Algul ma sü-
vitsi ei läinud, kasutasin vaid üht 
viskestiili. Kui võistlemas käisin, 
sain aru, et teatud radadel on ka 
teist tehnikat vaja. Algul olid vis-
ked konarlikud. Viimased kaks 
aastat olen tehnikaga tõsisemalt 
tegelenud ja asjatundjatelt nõu 
küsinud. Oleme koos Kerdoga 
käinud kooli staadionil viskamas 
ja oma tehnikat ka fi lminud.“

Kerdo jääb siiski tagasihoidli-
kuks ja ütleb, et see pole tavaline, 
et ta vennale nii kõvasti pähe 
teeb, nagu Eesti täiskasvanute 
meistrivõistlustel juhtus (11. 
septembril peetud seitsmendal 
Järva-Jaani Openil oli Kerdo 
neljas ja Ranno kuues, osales 
66 meest – toim).

Trenni tegid nad varem kolm-
neli korda nädalas, aga et Ranno 
õpetab nüüd kehalist kasvatust 
Tallinna Nõmme gümnaasiumis, 
jääb aega koos vennaga treenida 
vähemaks. Tema sõnul näeb Eesti 
kettagolfi  liit vaeva, et spordiala 
jõuaks kehalise kasvatuse õppe-
kavva. Kerdole see mõte meeldib.

Radu on Eestis üle 200. „Kõi-
ge lähem lemmikrada on Kõr-

vemaal, see on hästi hooldatud, 
seal töötavad toredad inimesed 
ja sinna on alati lust minna. Sa-
muti meeldib Valgehobusemäe 
ja Metsajõe Laupa kandis,“ ütleb 
Ranno.

Järva vallaski on mitmeid ra-
du. „Aravetel on täitsa korralik 
pargirada, inimesed ütlevad, et 
see on ilus. Pole kõige kergem 
ega ka raskem. Algajale vast on 
sellel vaid liiga pikad distantsid. 
Koigi raja pargiosa on liiga liht-
ne, aga tagumine osa, mis veidi 
metsa läheb, on väga vinge. Koe-
rus on ropult tööd tehtud – müts 
maha arendajate ees, sinna on 
alati hea minna,“ hindab Ranno. 
„Jaak Tammik (Järva valla spordi 
ja rahvatervise spetsialist – toim) 
on teinud ikka väga head tööd 
– radu on igale raskusastmele. 
Jaagu sõnul on tema eesmärk, et 
Järva vallas oleks rada iga 10–15 
kilomeetri tagant.“

Suvel toimuvad võistlused üle 
nädala ehk kuus on kaks võist-
lust, kuigi sel suvel jäid paljud 
neist ära. Kettagolf oli koroona 
ajal üks väheseid taskukohaseid 
ja kättesaadavaid viise, kuidas 
mõtestatult õues liikuda – raja 
pikkused jäävad kolme ja viie  

kilomeetri kanti. „Ketaste hin-
nad jäävad 10–20 euro vahele. 
Selles mängus pole kallim va-
hend parem, lihtsalt mõned 
kettad on haruldasemad ja see 
kergitab hinda. Kui seda lugu 
juhtub lugema mõni algaja, siis 
ma ei soovitaks neid kallimaid. 
Komplekt algajale, kus on kolm 
ketast, maksab 10–15 eurot,“ sel-
gitab Ranno ja lisab, et rahulik 
kettagolf sobib ka vanematele 
inimestele.

Muide – nii metsa, et enam 
ei üles leiagi, on nad lennuta-
nud kümneid kettaid. Kerdo täp-
sustab, et nii 40 kandis. Ranno 
tunnistab, et tema on unustaja 
– eelmisel aastal jättis ta maha 
umbes 20 ketast. Aga et omanik 
kirjutab ketta siseserva oma ni-
me ja kontaktid, jõuab enamik 
kettaid koju tagasi. 

Kerdo meenutab, et kui nad 
käisid augusti algul Hiiumaal 
Eesti meistrivõistluste rajal 
harjutamas (seal käisid nad ka 
juulis), viskas ta ühe ketta tiiki 
ja sinna see jäi. „Nädal aega ta-
gasi saadeti sõnum, et see leiti 
koos paarikümne teise kadunud 
kettaga sukeldujate abiga tiigist 
üles ja saadeti postiga siia. Täna 
sain kätte.“

Koos harjutamine teeb meistriks

Igasse trenni tassivad vennad Kerdo ja Ranno kaasa ter-
ve seljakotitäie kettaid. See, millist kasutada, sõltub il-
mas ja rajast. Aravete parki sobivad kaugmaakettad ehk 
distance driver’id ja fairway driver’id, sest visata tuleb 
keskmiselt sada meetrit.
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Väljaandja Järva Vallavalitsus

Järva -Jaani, Pikk 56, info 5341 3625

Tiraaž 4300

Toimetaja Arnika Tegelmann, arnika@aleht.ee

Trükk AS Printall

Toimetus ootab kaastöid iga kuu viimase 

täisnädala esmaspäevaks.

Fekaalivedu 
Järvamaal
pütt suurusega 8 t ja 16 t, voolikud kuni 50 m

Tellimine: 527 6087 Valeri
Hunting Grupp OÜ

 FEKAALIVEDU
 VÄLIKÄIMLATE RENT

tel. +372 452 2002
e-mail:agri@speq.ee
www.fekaaliabi.ee

• SÕIDU-, JA VEOAUTODE, PÕLLUMAJANDUS- 
   JA METSATEHNIKA REMONT

• KEEVITUSTÖÖD
• REHVITÖÖD (sõidu- ja veoautod, traktorid)

Albu, Järva vald •Tel 5198 9888 • Hunting Grupp OÜ

Reakuulutused
OÜ Estest PR ostab metsa- ja põl-
lumaad. Tel 504 5215, 514 5215,   
info@est-land.ee

Metsa korraldamine, hindamine 
ja nõustamine.  aarne.suu@met-
sakorraldus.ee,  516 5071, Aarne 

Müüa kuivi  ja märgi 30, 40 ja 50 
cm küttepuid. 521 9496

Müüa kuivi ja märgi küttepuid 
koos kohale toomisega. Saadaval 
lepp, sanglepp, metsakuiv kuusk. 
Halu pikkused vastavalt tellija 
soovile. Kogused täpsed, teenin-
dame igal ajal. Info 5382 0987.

Metsa-ja põllumaa ost Järva-
maal. Info 510 2224.   
info@impeerium.ee

Sõiduautode kokkuost. Tuleme 
kohale üle Eesti. Tel 553 3060. 
Väga kiired tehingud! Raha kohe 
kätte!

Igasuguse elektroonika remont, 
arvutite remont. Täpsem info  
web.zone.ee/teleriteremont/   
Tel 5810 4539, 
es3rid@gmail.com Järva-Jaani

Ostan seismajäänud vanu   
autosid ja mootorrattaid.   
5565 8796

Müüa soodsalt 3-meetriseid küt-
tepuid. Tel 507 4553

Teostan ehitustöid (üldehitus). 
Sisetööd. Katuste remont. Kivi-, 
plekk- ja lamekatused. Korstna-
pitside parandus.    
Kontakt 5199 8917.

Müüa saetud ja lõhutud kuivi 
küttepuid (30 cm, 40 cm ja 50 
cm).  Tel 504 5632

Tel: 52 7 1059 
Info@vihmaveerennid.ee 

Vihmaveesüsteemide ja 
katuseturvatoodete 
paigaldus 

Müüa saetud, lõhutud kütte-

puud! Eri pikkused. Ka 3-meetri-

sed. 504 5632

Pakkuda suures koguses süvaal-

lapanu sõnnikut Mägede külas.  

Kontakt 508 0517

Killustik, liiv, muld. Multilift kon-

teineri rent ja veoteenus.   

5630 4306

Teravilja kasvatusega tegelev ta-

lu ostab ja võtab rendile põllu-

maad. 5630 4306

Müüa 3m servamata sanglepa-

lauda. Tel 521 9496

Müüme puistematerjali, sõelu-

tud mulda, liiva, ehitusliiva, sõel-

meid, kruusa, killustikku.   

Info tel 5381 9153

Müüa kuivi kütteklotse.   

504 5632

Puurkaevude ja maasoojus-puuraukude puurimine, 
projekteerimine ning hooldus.
Vee- ja kanalisatsioonitorustiku rajamine, reoveemahutite, 
septikute, biopuhastite, süvaveepumpade ja veefiltrite 
paigaldus ning hooldus.

+372 5569 4310; taavi@puu esi.ee                        puurvesi      rv

www.puurvesi.ee 

Tel 525 8325
reneviljat@gmail.com

OSTAN
IGASUGUSEID VANU FOTOSID

 JA KOOLILÕPU MÄRKE

TÜRI FOTOGRAAF
RENÈ VILJAT

 ◆  

PAKUME ARBORISTI 
TEENUSEID

Ohtlike puude raie
Seisukorra hindamine
Puuhooldustööd
Hekkide hooldus
Võrade sidumine
Puiduhakkuri teenus,

   Ø 20cm

Kutsetunnistused
141998, 141999

Reigo:   5800 1880
Gustav: 5919 2441
viruarborist@gmail.com

Tel 5565 8919 • amblapuit@gmail.com 
Pikk tn 6, Ambla

Akende, uste ja muude 
puidutoodete valmistamine 

tellimuse peale.

Võimalik rentida

müügiboks

Rahvaravi tuba
Vainu 8, Paide

Massaaž, kupud,
kaanid

www.rahvaravi.ee
55 633 544

B R O N E E R I N G

T E L E F O N

T E E N U S E D

J a l a -  j a  k e h a h o o l d u s k a b i n e t

https://kehakabinet.salon.l i fe/kehakabinet/

+372 5631 0696 /  Ereli
näohooldus,  jalgade- ja kätehooldus,
aparaadipediküür,  probleemsete jalgade
hooldus,  epilatsioon, massaaž

R O H K E M  I N F O T

K E H A K A B I N E T
A S U K O H T Järva-Jaani ,  Jaani 2

Töökoht asub Mündi külas
Paides Järvamaal.
Tel 514 1623

Võtame tööle

TOOTMISTÖÖTAJA
KOHAPEALSE VÄLJAÕPPEGA

KEEVITUSROBOTILE
Töötasu alates 1400 € kuus (bruto)


